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Protokół Nr VIII/23/2020 

z XXIII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 21 grudnia 2020 r. 

 

Sesja online – sala nr 1 Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powiedział iż dzisiejsza 

sesja odbywa się online, powitał wszystkich zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze 

udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada może podejmować wiążące uchwały. Pan 

Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek obrad, po czym zapytał, czy ktoś z radnych 

chce zaproponować zmiany, w związku z tym, że nikt nie zaproponował zmian poddał pod 

głosowanie zaproponowany porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2020 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2020 - 2026 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 stycznia 2021 r. do 30 

czerwca 2021 r. z terenu Gminy Rakszawa 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (transport) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy rzeczowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (budowa chodnika Bieleckówka) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (budowa chodnika Bieleckówka-fundusz sołecki) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu (wiadukt) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu (przejście dla pieszych Basakówka) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą 

Miasto Rzeszów 

18. Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2021 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2021 – 2031 

20. Wnioski i zapytania radnych 
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21. Sprawy różne 

22. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. przyjęcia protokołu z XXII sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do tego 

protokołu, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany, po czym 

ogłosił przerwę techniczną potrzebną na usunięcie awarii dźwięku w transmisji dzisiejszej sesji. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad 

tj. informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie międzysesyjnym wraz z Panem Wójtem 

odbyli szereg spotkań z dyrektorami szkół mających na celu przygotowanie się do małej 

reformy szkolnictwa w Gminie, ponadto uczestniczył w posiedzeniu komisji, a także 

przygotowywał dzisiejszą sesję. Pan Przewodniczący uznał punkt czwarty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Pan Wójt powiedział, iż działania Wójta są związane głównie z funkcjonowaniem Gminy, w 

ostatnim czasie przygotowywał się do realizacji nowego budżetu, przypomniał iż kwota 

planowana na inwestycje w przyszłym roku przekracza 5.000.000,00 zł, a w styczniu wzrośnie 

do 7.000.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż w związku z pandemią nastąpiły pewne 

przesunięcia w realizacji inwestycji, problemy były nawet z pomiarami geodezyjnymi, gdyż 

nie można było wzywać mieszkańców. Pan Wójt powiedział, iż w tym roku w całości udało się 

wykonać przebudowę drogi na Grobli, w związku z wykonanym tam korytowaniem różnica w 

wysokości tej drogi wynosi około 8cm, wspomniana droga została poszerzona, poszerzone 

zostały również pobocza, zostały też wykonane zjazdy do nieruchomości. Pan Wójt powiedział, 

iż korytowanie drogi to połowa kosztów, druga połowa to pozostałe prace z asfaltowaniem 

włącznie, dodał iż obniżanie drogi znacznie zwiększa koszt jej przebudowy. Pan Wójt 

powiedział, iż zakończyła się przebudowa dróg w ramach modernizacji dróg  rolniczych, trwają 

prace związane z realizacją placu zabaw w miejscowości Rakszawa Basakówka, przy 

współpracy z Zarządem Dróg Powiatowych został wykonany chodnik przy drodze powiatowej 

w dwóch miejscach, w Rakszawie Bieleckówka oraz przy sklepie ABC. Pan Wójt powiedział, 

iż styczniowy wzrost wydatków inwestycyjnych do kwoty 7.000.000,00 zł jest związany z 

otrzymaniem dofinansowania na żłobek, a także z otrzymaniem dofinansowania na rozbudowę 

sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Pan Wójt powiedział, że rokrocznie wzrastają zarówno 

wydatki inwestycyjne, jak i bieżące, wynika to z pozyskiwanych środków, a nie z wzrostu 

wpływów z podatków, gdyż te Gmina ma jedne z najniższych w Województwie. Pan Wójt 
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powiedział, iż często problemy z realizacją inwestycji wynikają z niedociągnięć z lat ubiegłych, 

jak choćby brak regulacji dróg, które teraz, aby można było zrealizować inwestycję trzeba 

przeprowadzić, dodał iż wszystkie informacje o planowanych inwestycjach są zamieszczane w 

biuletynie, jest o nich mowa na zebraniach wiejskich, można też kontaktować się z 

przedstawicielami Gminy, dlatego też poprosił mieszkańców, którzy mają jakieś uwagi, aby 

zgłaszali je wcześniej, a nie dopiero w trakcie realizacji inwestycji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, a następnie uznał punkt piąty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Pan Wójt powiedział, iż na ostatniej sesji podjęto uchwały: 

- Uchwała Nr XXII/180/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2020 roku w 

sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 

Gminy Rakszawa – uchwała została opublikowana,  

- Uchwała Nr XXII/181/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2020 roku w 

sprawie uchylenia uchwały nr XIV/107/19 Rady Gminy Rakszawa z dnia 16 grudnia 

2019 r. – uchwała została wykonana,  

- Uchwała Nr XXII/182/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2020 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa – uchwała została zlecona do wykonania, nieruchomość jest wyceniana,  

- Uchwała Nr XXII/183/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2020 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa – uchwała została zlecona do wykonania, nieruchomość jest wyceniana, 

- Uchwała Nr XXII/184/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2020 roku w 

sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa – uchwała została zlecona do wykonania, nieruchomość jest wyceniana, 

- Uchwała Nr XXII/185/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2020 roku w 

sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/178/ 20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 29 

października 2020 roku – uchwała w trakcie realizacji,  

- Uchwała Nr XXII/186/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 listopada 2020 roku w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020 – uchwała w 

trakcie realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż zmiany związane z budżetem 2020 roku dotyczą wprowadzenia 

środków z subwencji, środki są wprowadzane na paragrafy drogowe, na izbę wytrzeźwień, w 

związku z tym że jest już 21 grudnia, nie wszystkie środki zostaną wykorzystane, przejdą do 

przyszłorocznego budżetu, jako środki niewykorzystane i tam będą zadysponowane. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/187/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2020 - 2026. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż konieczność podjęcia tej uchwały wynika z dofinansowań, jakie Gmina 

w ostatnim czasie otrzymała, a także z koniecznością uporządkowania systemu kredytowego, 

na ten rok na realizację inwestycji planowany był kredyt, którego nie trzeba było wziąć.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2020 - 

2026. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/188/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2020 - 2026, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców usług 

zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 stycznia 2021 r. do 30 czerwca 2021 r. z 

terenu Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta dopłata, to dopłata do rachunków mieszkańców, do każdego 1m3 

zużytego przez mieszkańców Gmina dopłaca 3,24 zł, realizacja tego zamierzenia to roczni 

ogromne kwoty, łącznie z opłatą za oczyszczalnię ścieków to prawie 500.000,00 zł,  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców usług 

zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 stycznia 2021 r. do 30 czerwca 2021 r. z 

terenu Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/189/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej 

grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 stycznia 

2021 r. do 30 czerwca 2021 r. z terenu Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (transport). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż podjęcie tej uchwały jest związane z realizacją zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich, po raz kolejny 

środki z podatków ponownie trafią do kieszeni mieszkańców, uchwała ma na celu zapewnienie 

komunikacji i pokrycie przez Gminę części kosztów dojazdów autobusem, tak żeby ta 

komunikacja nie została zlikwidowana chodzi głównie o skomunikowanie miejscowości 

Wydrze i Węgliska do Łańcuta. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi 

Łańcuckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/190/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy rzeczowej 
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Powiatowi Łańcuckiemu (budowa chodnika Bieleckówka). Pan Przewodniczący o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to uchwała pozwalająca na kontynuację budowy chodnika w 

Rakszawie Bieleckówka, dodał że z uwagi na wcześniejsze doświadczenia będzie chciał 

uzyskać od Powiatu zgodę na samodzielne wykonanie tego chodnika i później na jego 

przekazanie Powiatowi. Inwestycje powiat realizuje na koniec roku w grudniu, natomiast 

Gmina chciałaby to zrobić znacznie wcześniej.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekty tej i kolejnej uchwały były 

omawiany na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia dla obu uchwał jest 

pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy rzeczowej Powiatowi 

Łańcuckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/191/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy rzeczowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytał jej treść, po czym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa, po czym odczytał jej treść, a następnie 

uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu (budowa chodnika Bieleckówka-fundusz sołecki). Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta uchwała jest związana z uchwałą podjętą przez zebranie wiejskie, 

dotyczy kontynuacji budowy chodnika w Rakszawie Bieleckówka. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż podczas realizacji poprzedniego punktu 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, ż projekt tej uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany. Pan Przewodniczący zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, 

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/192/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu (wiadukt). Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ten temat jest znany, wiąże się z budową wiaduktu na drodze 

wojewódzkiej Łańcut – Leżajsk, temat ten ciągnie się od wielu lat. Województwo jest już po 

przetargu, sporo środków brakuje, niestety Gmina nie jest w stanie wyłożyć na pomoc 

większych środków, na razie zostaje przy zadeklarowanej wcześniej kwocie 100.000,00 zł na 

rok 2021 i 100.000,00 zł na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/193/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu (przejście dla pieszych Basakówka). Pan Przewodniczący o 

przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż ta sprawa budowy chodników i przejść dla pieszych ciągnie się od 

wielu lat, w tej chwili wybudowane są chodniki na Basakówce i w Potoku, w Potoku przejście 

dla pieszych udało się wykonać, natomiast jeżeli chodzi o przejście w Rakszawie Basakówka 

Pan Wójt wyraził nadzieję, że je również uda się wykonać. Pan Wójt powiedział, iż wykonanie 

przejścia to nie jedyna kwestia, wiąże się to z innymi czynnikami, m. in. zmianą organizacji 

ruchu, co jest kosztowną sprawą, niemniej jednak podejmując tę uchwałę Gmina chce pokazać 

Województwu, że chce partycypować w kosztach. Pan Wójt powiedział, iż przejście to nie 

jedyny problem w tamtym rejonie, ważne jest także rozwiązanie problemu związanego z 

funkcjonowaniem skrzyżowania drogi powiatowej z drogą wojewódzką, czy brak zatoczek 

autobusowych, które nie zostały wykonane przy przebudowie drogi wojewódzkiej.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej Województwu 

Podkarpackiemu. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 
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„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/194/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt czternasty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2021. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż na terenie Gminy istnieje problem alkoholowy, Program o którym 

mowa w tej i kolejnej uchwale nie dotyczy tylko problemów alkoholowych i narkomanii, ale 

problemów z dysfunkcjami, występują one nie tylko na terenie Gminy, ale na terenie całego 

kraju, wiąże się to z przyzwyczajaniem dzieci do używek, ze zwiększeniem dostępności np. 

napojów energetycznych, dopalaczy, wzmacniaczy koncentracji, czy poprawiaczy wydolności. 

Dzieci przyzwyczajone do lekkich używek w późniejszym czasie szybciej sięgają po cięższe 

używki, narkotyki, czy alkohol. Pan Wójt powiedział, iż Gmina będzie „zmuszać” jednostki 

organizacyjne do wdrażania na swoich terenach programów profilaktycznych, dodał iż problem 

związany z alkoholem, narkotykami, czy dopalaczami jest bardzo duży, ponadto problem jest 

z różnymi zrachowaniami, z przemocą, z cyberprzemocą, z nawoływaniem do hejtowania, 

problem jest z uzależnieniem od mediów społecznościowych.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekty tej i kolejnej uchwały były 

omawiany na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinie są pozytywne.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2021. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/195/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021, odczytał jej treść, po 

czym uznał punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2021 rok. Pan Przewodniczący powiedział, iż Pan Wójt omawiając poprzedni Program omówił 

również ten, gdyż są one ze sobą związane, a problem zarówno alkoholizmu, jak i narkomanii 

występuje w naszym społeczeństwie. Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż podczas 

realizacji poprzedniego punktu Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, ż projekt tej 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany. Pan Przewodniczący otworzył dyskusję w temacie 
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tej uchwały, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu 

zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/196/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok, odczytał jej treść, po czym uznał punkt szesnasty 

porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto 

Rzeszów. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż to porozumienie dotyczy Izby Wytrzeźwień, jak wcześniej wspomniał 

problem alkoholowy na terenie Gminy istnieje i nie jest mały, niemniej jednak nie jest też 

większy niż w innych gminach, takie porozumienie zawiera się każdego roku, na jego 

podstawie przekazuje się Miastu Rzeszów środki na „utrzymanie pensjonariuszy” w Izbie. 

Najczęściej są to osoby kierowane z interwencji domowych Policji, osoby te często się 

powtarzają i najczęściej są to osoby nieściągalne. Pan Wójt powiedział, iż koszt jednego pobytu 

w Izbie, to około 350,00 zł 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/197/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Gminą Miasto Rzeszów, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siedemnasty 

porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 2021. Pan Przewodniczący powiedział, 

iż punkt ten będzie procedowany zgodnie z uchwałą nr XII/42/11 Rady Gminy w Rakszawie z 

dnia 30 września 2011 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na rok 

2021. Po odczytaniu uchwały Pan Przewodniczący o przedstawienie opinii dotyczącej projektu 

budżetu poprosił Przewodniczącego Komisji Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje 

projekt budżetu gminy Rakszawa na 2021 rok. 
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Społecznej, a 

następnie o przedstawienie opinii poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż Komisja Gospodarcza pozytywnie 

opiniuje projekt budżetu gminy Rakszawa na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Przewodniczącemu Komisji Gospodarczej, a 

następnie o przedstawienie opinii poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła opinię wypracowaną na posiedzeniu w 

dniu 26 listopada 2020 roku. „Na podstawie § 3 ust. 4 i 5 Uchwały Nr XII/42/11 Rady Gminy 

w Rakszawie z dnia 30 września 2011 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej, Komisja Rewizyjna analizowała projekt budżetu na 2021 rok na posiedzeniach w 

dniach 24 listopada 2020 r., i 26 listopada 2020 roku, zapoznała się z opiniami Komisji stałych 

Rady Gminy. Wyjaśnień w sprawie projektu budżetu udzielali Wójt i Skarbnik Gminy. Komisja 

Rewizyjna po analizie planowanych dochodów i wydatków budżetowych oraz wniosków 

zaproponowanych przez radnych i Wójta zajęła poniższe stanowisko: Komisja Rewizyjna 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na 2021 rok, po 

uwzględnieniu wniosków znajdujących odzwierciedlanie w załączonej tabeli. W posiedzeniach 

uczestniczyli: Marzena  Janas – Piwińska, Piotr Frączek, Mirosław Szląskiewicz, Ryszard 

Marcinek. (opinia z wnioskiem dołączona do protokołu, do wglądu w biurze Rady Gminy) 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 3/13/2020 z dnia 8 grudnia 2020 roku 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Gminy Rakszawa na 2021 rok (treść uchwały dołączona do protokołu, do 

wglądu w biurze Rady Gminy). Pan Przewodniczący powiedział, iż radni pełną treść wraz z 

uzasadnieniem radni maja dołączoną do materiałów na sesję. Przewodniczący Rady Gminy 

poprosił Pana Wójta o przedstawienie stanowiska w sprawie opinii Komisji Rady i opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pan Wójt powiedział, iż wszystkie uwagi Komisji, jak i Regionalnej Izby Obrachunkowej 

zostały uwzględnione i zawarte w autopoprawce Wójta do uchwały budżetowej. Pan Wójt 

powiedział, iż wszystkie autokorekty były omawiane na posiedzeniach, polegały na 

uwzględnieniu wniosków zgłoszonych przez radnych. Pan Wójt przedstawił autokorektę do 

uchwały budżetowej (załącznik do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, powiedział, iż wszystkie 

autokorekty radni mają dołączone do materiałów na sesję, jako załączniki. Pan Przewodniczący 

otworzył dyskusję w sprawie uchwały budżetowej na 2021 rok oraz przedstawionych Przez 

Pana Wójta autopoprawek, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął dyskusję, po czym poddał pod głosowanie autopoprawki zgłoszone przez Pana 

Wójta. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę budżetową Gminy Rakszawa na 

rok 2021 wraz z przyjętymi autopoprawkami. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała budżetowa Gminy Rakszawa na 

rok 2021, będzie miała Nr XXIII/198/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku, 

po czym uznał punkt osiemnasty porządku obrad za wyczerpany 
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Ad. 19 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 

– 2031. Pan Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 3/7/2020 z dnia 8 grudnia 2020 roku Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie projektu uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031 (treść uchwały 

dołączona do protokołu, do wglądu w biurze Rady Gminy). Pan Przewodniczący powiedział, 

iż radni pełną treść wraz z uzasadnieniem radni maja dołączoną do materiałów na sesję. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż Komisja Rewizyjna pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 

2021 – 2031 uwzględniając wartości matematyczne, które wynikają z uchwały budżetowej 

Gminy Rakszawa na 2021 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął 

dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXIII/199/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 21 grudnia 2020 roku w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2021 – 2031, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

dziewiętnasty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 20 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego porządku obrad tj. 

wnioski i zapytania radnych. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt 

dwudziesty porządku obrad za wyczerpany 

 

Ad. 21 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwudziestego porządku obrad tj. 

sprawy różne. Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Pan Wójt powiedział, iż została podjęta bardzo ważna uchwała, wynika ona z bardzo dobrej 

współpracy między Wójtem, a Radą Gminy, jeżeli chodzi o wieloletnią prognozę finansową, 

to opiera się ona na współczynnikach z lat poprzednich, biorąc je pod uwagę wydatki 

inwestycyjne powinny być na poziomie 2.500.000,00 zł, tu wydatki są na poziomie 

7.000.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż w ramach Gminy działa Spółka Energokom, której 

jedynym właścicielem jest Gmina, Spółka realizuje zadania własne Gminy, jeżeli chodzi o 

inwestycję, to będzie realizowana budowa nowej stacji uzdatniania wody, w większości 

przypadków to zadanie jest realizowane przez Gminę, jak w Gminach Czarna, czy Białobrzegi, 

u nas Energokom jest osobną jednostką, jego wydatki nie są wliczane do budżetu, wspomniana 

inwestycja po przetargu jest warta 5.500.000,00 zł, w związku z czym inwestycje w Gminie w 

2021 roku realizowane przez Gminę i jej Spółkę wyniosą 12.500.000,00 zł. Pan Wójt 

powiedział, iż chciałby przygotować uchwałę dotyczącą 100% zwolnienia klubów sportowych 
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z opłat pomiędzy jednostkami, tak żeby klub sportowy korzystający z hali sportowej nie był 

obciążany kosztami wynajmu sali, gdyż zarówno szkoły, jak i kluby są dotowane przez Gminę, 

więc sami sobie płacimy i niepotrzebnie mnożone są roboczogodziny pracowników, tym 

bardziej, że GOKiC już od lat nie płaci żadnej szkole za wynajmowanie sal. Pan Wójt poprosił, 

jeżeli któryś z radnych się sprzeciwia temu, to żeby się wypowiedział, gdyż jeżeli więcej 

głosów będzie przeciwnych, to takiej uchwały nie będzie przygotowywał. Pan Wójt powiedział, 

iż w ostatnim czasie wraz z dyrektorami ZSTG i Szkoły Podstawowej Nr 1 byli oglądać 

stołówkę, gdyż chciałby, aby gotowała ona dla wszystkich szkół na terenie Gminy, okazuje się 

że nie jest to ogromnym problemem, gdyż wszystkie odbiory sanepidowskie stołówka i kuchnia 

mają, wystarczy przenieść część wyposażenia i przy drobnym remoncie można ją uruchomić. 

Pan P. Frączek wracając do tematu dzisiaj uchwalonego budżetu powiedział, iż jest to ogromny 

sukces, jest to efekt pracy Pana Wójta, to efekt współpracy z sąsiednimi samorządami, to dbanie 

o kontrolę wydatków jednostek, to dobrze zaplanowane inwestycje i czuwanie nad ich 

przebiegiem, każda złotówka jest racjonalnie wydawana, ważna jest też rola Rady Gminy, 

niemniej jednak „ojcem sukcesu” jest Wójt i Jego zespół. Pan radny powiedział, iż był radnym 

poprzedniej kadencji i teraz nasuwa Mu się refleksja, co potrafi zgoda pomiędzy Wójtem, a 

Radą, czego nie było 4 lata temu i efekt tego można powiedzieć był „mierny”. Pan P. Frączek 

podziękował Panu Wójtowi oraz radnym, dodał iż są to „dobre czasy” dla Gminy Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą jeszcze zabrać głos, w związku z tym że 

radni nie zabrali głosu Pan Przewodniczący w imieniu Wójta, pracowników Urzędu Gminy, 

własnym oraz radnych wszystkim mieszkańcom złożył życzenia z okazji nadchodzących Świąt 

Bożego Narodzenia. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dwudziesty pierwszy porządku 

obrad za wyczerpany 

 

Ad. 22 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXIII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 900 do godz. 1125.   

 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 

 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 


